
 

Zápis ze zasedání Vědecké rady ÚVT MU dne 22.4.2022 

 

Přítomni (osobně nebo připojeni videokonferenčně přes MS Teams): prof. Michal V. Marek, prof. 

Václav Hlaváč, Mgr. Vladimír Rohel, doc. Petr Holub, doc. Tomáš Brázdil, doc. Otto Dostál, prof. Luděk 

Matyska 

Hosté: Ing. Šárka Kvizdová (tajemnice ÚVT) 

Omluveni: prof. Ladislav Dušek 

Zapisovatelka: Mgr. Iva Krejčí 

 

1. Zahájení 

− Ředitel přivítal členy Vědecké rady a představil program zasedání – mezi hlavními body bude 

projednání rozpočtu Ústavu na letošní rok a dále vnitřní hodnocení Ústavu. 

 

2. Rozpočet ÚVT 2022 

− Ředitel představil návrh rozpočtu Ústavu na rok 2022 (viz prezentace a podklady); struktura 

rozpočtu zhruba zachována, pouze změna ve smyslu zdrojů (CP3, Národní plán obnovy). 

− Prof. Hlaváč poznamenal, že CIIRC má institucionální financování ve výši 5 - 6% (oproti 55% 

v případě ÚVT). Prof. Matyska vysvětlil, že velkou část prostředků představují IT služby univerzitě  

(plus zajištění externích služeb, včetně např. členského příspěvku CESNETu).  

− Nárůst provozních nákladů Ústavu z roku 2021 na rok 2022 je pod 2% (navýšení o 2 mil. Kč – 

určeno na činnosti (především nových pracovníků) související s výběrovým řízením na nový 

ekonomicko-personální systém, které má Ústav v gesci).  

− Investice 2022 – v roce 2022 výpadek zdroje OP VVV (dobíhá programové období, poslední 

investiční nákup z OP VVV bude uhrazen až v roce 2023), do budoucna se počítá s investičním 

financováním z OP JAK (velké výzkumné infrastruktury, EOSC). Proto propad oproti roku 2021 

(z cca 62 mil. na 37 mil. Kč).  

− Stabilní počet zaměstnanců Ústavu. Prof. Matyska poznamenal, že mezi lidmi zapojenými 

v provozu přibývá těch, kteří nemají ambici se posunout výše (VŠ Mgr. – Ph.D/doc.).  

− Problémové záležitosti rozpočtu 2022: výrazný nárůst cen energií, tlak na zvyšování mezd, nejasné 

další významné zdroje od r. 2023. 

− Proběhla diskuse k dvojí tváři Ústavu – provoz a výzkum. V případě oddělení skupiny by provozáři 

ustrnuli ve své aktivitě. Prof. Hlaváč poznamenal, že podle jeho názoru je provázanost provozu a 

výzkumu na Ústavu dobře nastavena. Mgr. Rohel rovněž zdůraznil smysluplnost propojení provozu 

a výzkumu. 

− Rozpočet Ústavu na rok 2022 byl projednán členy Vědecké rady ÚVT. 

 



 

  

3. Interní hodnocení výzkumu na MU 

− Návaznost na externí mezinárodní hodnocení VaV, termín podzim 2022 – jaro 2023. 

− Očekávána podrobnější zpětná vazba v oblasti výzkumu a PhD studia.  

− Specifická pozice ÚVT 

− Na Ústavu nejsou formálně definovány výzkumné týmy. 

− Není (záměrně) ostrá hranice mezi výzkumem a provozem (charakter core facilit) 

− Diskuse o interní organizaci tak, aby výzkumná složka byla pro externí hodnotitele lépe 

uchopitelná, za zachování úzké vazby na provoz. 

 

4. Závěr  

− Ředitel poděkoval členům Vědecké rady za účast na zasedání. 

− Další zasedání Vědecké rady Ústavu se předpokládá na podzim. Půjde o poslední zasedání, kdy je 

prof. Matyska v pozici ředitele (k 31.12.2022 končí jeho druhé funkční období). 

 

Zapsala:                             Viděl: 

Iva Krejčí                                     Luděk Matyska   

                         


